

· ISSN 2541-7509 ·

ГУМАНИТАРНЫЙ НАУЧНЫЙ ВЕСТНИК

№6, 2021



Сетевое издание
Электронный научный журнал

ГУМАНИТАРНЫЙ НАУЧНЫЙ ВЕСТНИК

Сетевое издание
Научный журнал

Издание основано в 2016 г.

Периодичность – выходит 12 номеров в год.

Свидетельство о регистрации СМИ Эл № ФС 77-66175 от 20.06.2016, выдано Федеральной службой по надзору в сфере связи, информационных технологий и массовых коммуникаций (Роскомнадзор).

Редакционная коллегия

Баринев Дмитрий Николаевич, (главный редактор) д-р филос. наук, проф. (Смоленск); *Артюхович Юлия Васильевна*, д-р филос. наук, проф. (Волгоград); *Гаранина Ольга Денисовна*, д-р филос. наук, проф., (Москва); *Никольский Владимир Святославович*, д-р филос. наук, проф., (Москва); *Счастливец Елена Анатольевна*, д-р филос. наук, проф. (Киров); *Шитов Сергей Борисович*, д-р филос. наук, проф., (Москва); *Макаров Сергей Николаевич*, д-р соц. наук, проф. (Смоленск); *Тужба Эмир Нодариевич*, д-р социол. наук, доц., проф. (Краснодар); *Гавриленков Алексей Федорович*, д-р истор. наук, канд. филос. наук, проф. (Смоленск); *Итунина Нина Борисовна*, канд. филос. наук, проф. (Смоленск); *Берестнев Геннадий Иванович*, д-р филол. наук, проф. (Калининград); *Доманский Юрий Викторович*, д-р филол. наук, проф., (Москва); *Карпухина Тамара Петровна*, д-р филол. наук, проф. (Хабаровск); *Архипова Ирина Викторовна*, канд. филол. наук, доц. (Новосибирск); *Далингер Виктор Алексеевич*, д-р пед. наук, проф., (Омск); *Колесов Владимир Иванович*, д-р пед. наук, проф. (Санкт-Петербург); *Микерова Галина Георгиевна*, д-р пед. наук, проф. (Краснодар); *Фоменков Анатолий Иванович*, канд. пед. наук, доц. (Смоленск); *Казданян Сусанна Шалвовна*, канд. психол. наук, доц., (Ереван, Республика Армения); *Кучеренко Светлана Валериевна*, канд. психол. наук, доц. (Ялта); *Кондрашихин Андрей Борисович*, д-р экон. наук, проф. (Москва); *Ганский Владимир Александрович*, канд. экон. наук, доц. (Минск, Республика Беларусь); *Мурзин Антон Дмитриевич*, канд. экон. наук, доц., (Ростов-на-Дону); *Степанов Александр Геннадьевич*, канд. филол. наук, доц. (Тверь); *Вестов Федор Александрович*, канд. юр. наук, доц., проф. (Саратов); *Супонина Елена Александровна*, канд. юр. наук, доц., (Воронеж); *Шошин Сергей Владимирович*, канд. юр. наук, доц. (Саратов).

Материалы публикуются в авторской редакции и отображают персональную позицию автора. Редакция не несет ответственности за материалы, опубликованные в журнале. За содержание и достоверность статей ответственность несут авторы. Мнение редакции может не совпадать с мнением авторов статей. При использовании и заимствовании материалов ссылка на издание обязательна.

ISSN 2541-7509



9 772541 750003 >

Тип лицензии CC поддерживаемый журналом: Attribution 4.0 International (CC BY 4.0).

Адрес редакции:
214000, г. Смоленск, ул. Б. Советская, 12/1, 303.
Тел.: +7 905 696-6338, +7 903 649-8830.
E-mail: naukavestnik@mail.ru
Официальный сайт: naukavestnik.ru.

HUMANITARIAN SCIENTIFIC BULLETIN

Network edition
Scientific journal

Publication was founded in 2016.

Schedule – 12 issues in a year.

The certificate of registration EL no. FS 77-66175 of 20.06.2016, issued by The Federal Service for Supervision of Communications, Information Technology, and Mass Media (Roskomnadzor).

Editorial Board

Barinov Dmitry Nikolaevich, (Editor-in-chief) Doctor of Philosophical sciences, (Smolensk); *Artyukhovich Yulia Vasilyevna*, Doctor of Philosophical sciences, Prof., (Volgograd); *Garanina Olga Denisovna*, Doctor of Philosophical sciences, Prof., (Moscow); *Nikolsky Vladimir Svyatoslavovich*, Doctor of Philosophical sciences, Prof., (Moscow); *Schastlivtseva Elena Anatolievna*, Doctor of Philosophical sciences, Prof., (Kirov); *Shitov Sergey Borisovich*, Doctor of Philosophical sciences, Prof., (Moscow); *Makarov Sergey Nikolaevich*, Doctor of Sociological sciences, Prof., (Smolensk); *Tuzhba Emir Nodarievich*, Doctor of Sociological sciences, Assoc. Prof., Prof., (Krasnodar); *Gavrilenkov Alexey Fedorovich*, Doctor of Historical sciences, Candidate of Philosophical Sciences, Prof., (Smolensk); *Itunina Nina Borisovna*, Candidate of Philosophical sciences, Prof., (Smolensk); *Berestnev Gennady Ivanovich*, Doctor of Philology, Prof. (Kaliningrad); *Domansky Yuri Viktorovich*, Doctor of Philological Sciences, Professor, (Moscow), *Karpukhina Tamara Petrovna*, Doctor of Philology, Prof. (Khabarovsk); *Arhipova Irina Viktorovna*, Candidate of Philology, Assoc. Prof. (Novosibirsk); *Dalinger Viktor Alekseevich*, Doctor of Pedagogical sciences, Prof., (Omsk); *Kolesov Vladimir Ivanovich*, Doctor of Pedagogical sciences, Prof., (Saint-Petersburg); *Mikerova Galina Georgievna*, Doctor of Pedagogical sciences, Prof., (Krasnodar); *Fomenkov Anatoly Ivanovich*, Candidate of Pedagogical sciences, Assoc. Prof., (Smolensk); *Kazdanyan Susanna Shalvovna*, Candidate of Psychological sciences, Assoc. Prof., A. (Yerevan, Republic of Armenia); *Svetlana V. Kucherenko*, PhD. the course of studies. Sciences, Assoc. (Yalta); *Kondrashihin Andrey Borisovich*, Doctor of Economical sciences, Prof., (Moscow); *Gansky Vladimir Alexandrovich*, Candidate of Economical sciences, Assoc. Prof., (Minsk, Republic of Belarus); *Anton Murzin*, Candidate of Economic Sciences, Assoc. Prof., (Rostov-on-Don); *Stepanov Alexander Gennadievich*, Candidate of Philological sciences, Assoc. Prof., (Tver); *Vestov Fyodor Alexandrovich*, Candidate of Juridical sciences, Assoc. Prof., (Saratov); *Suponina Elena Aleksandrovna*, Candidate of Legal Sciences, Associate Professor, (Voronezh); *Shoshin Sergey Vladimirovich*, Candidate of Juridical sciences, Assoc. Prof., (Saratov).

The materials are published in the author's edition and reflect the personal position of the author. The Editorial board is not responsible for the materials published in the journal. The authors are responsible for the content and reliability of the articles. Editorial opinion may not coincide with the opinion of the authors. When using and borrowing materials reference to the publication is required.

License type supported CC: Attribution 4.0 International (CC BY 4.0).

Address of the editorial office:
214000, Smolensk, B. Sovetskaya str., 12/1, 303.
Phone: +7 905 696-6338, +7 903 649-8830.
E-mail: naukavestnik@mail.ru.
Official site: naukavestnik.ru.

СОДЕРЖАНИЕ

ИСТОРИЧЕСКИЕ НАУКИ	1
<i>Аирафьян К.Э.</i> От энкомьенды Николаса Овандо до Бургосских Законов (1503-1512 гг.)	1
<i>Воробьев Д.А.</i> Боевой путь партизанского отряда №164 во время Великой Отечественной войны	11
<i>Котлецов В.В.</i> Деятельность столичных театров в условиях эвакуации на начальном этапе Великой Отечественной войны	18
<i>Руссу К.Р., Мельник Ю.А., Штехман Е.А.</i> «Указъ Его Императорского величества» 1794 г.: графика и палеографии	25
<i>Упоров И.В.</i> Сенат в системе властеотношений в 1730-е годы: организационно-правовой аспект	31
КУЛЬТУРОЛОГИЯ	39
<i>Мягкова С.И.</i> К вопросу о специализации хорового концертмейстера	39
ПЕДАГОГИЧЕСКИЕ НАУКИ	46
<i>Асташова А.В., Максимова Т.В.</i> Интерактивная интеллектуально-познавательная игра как средство формирования военно-профессиональной ориентации кадет	46
<i>Бутева В.Е., Овчинникова В.Е.</i> Коммуникативный подход для обучения старших школьников общению на английском языке	54
<i>Ермакова Е.Г.</i> Бег и ходьба как инструмент борьбы с вегетососудистой дистонией	58
<i>Ковалёва Н.С., Вакулова Т.В.</i> Педагогическая практика студента как фактор его профессионального становления	63
<i>Матвеева А.А.</i> Образовательная стратегия университета в отношении студентов-мигрантов	68
<i>Паршакова В.М.</i> Физическая культура как способ адаптации иностранных студентов в вузе	74
<i>Шаймухамбетова А.Н.</i> Развитие связной речи обучающихся: проекты и проектные задания на уроках и внеурочных занятиях по русскому языку	80
<i>Сбитнева О. А.</i> Целесообразное использование средств физической культуры для повышения уровня физической подготовленности	86

<i>Стерхов А.А.</i>				
Методическое сопровождение педагогов общеобразовательной организации				90
<i>Упоров И.В.</i>				
Цифровые технологии и учебно-методическая помощь студентам				97
<i>Яковлев В.В.</i>				
Формирование духовно-нравственных ценностей учащихся старших классов на уроках литературы				101
ПОЛИТИЧЕСКИЕ НАУКИ				108
<i>Новикова Е.С.</i>				
COVID-19 как фактор формирования вектора внутренней политики США				108
ПСИХОЛОГИЧЕСКИЕ НАУКИ				115
<i>Мазур Е.Н.</i>				
Особенности сформированности произвольной саморегуляции у детей старшего дошкольного возраста с общим недоразвитием речи 3 уровня				115
ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ НАУКИ				122
<i>Архипова И.В.</i>				
Таксисные предлоги русского языка				122
<i>Давыдова Т.С.</i>				
Символика цвета в романе Рокуэлла Кента «Саламина»				128
<i>Дун Циньфэй</i>				
Наречия в русских говорах приамурья как источник изучения диалектной языковой картины мира				133
<i>Кунавин О.Б.</i>				
Романтико-реалистическая двуплановость в ранних рассказах А.М. Горького				140
<i>Церюльник А.Ю.</i>				
Языковые особенности корпоративных Инстаграм-блогов				148
<i>Церюльник А.Ю., Ли Кунда</i>				
Способы перевода русских вводных конструкций на китайский язык (на примере сказок М. Е. Салтыкова-Щедрина)				152
<i>Цыганова Н.Д.</i>				
Создание текстов с использованием звукописи как творческоориентированный метод изучения некоторых тем русского языка и литературы				158
ФИЛОСОФСКИЕ НАУКИ				162
<i>Волков В. А.</i>				
Идеология «Я-Другой-Чужой-Враг»: как радикальный феминизм влияет на современный русский язык				162

<i>Ngo Thi Phuong, Pham Quynh Chinh</i>	
Foundation for building the present educational philosophy of Vietnam	169
<i>Майборода А.А.</i>	
Деньги – цель или средство	176
ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НАУКИ	181
<i>Лукьянова З.А.</i>	
Оптимизация эффективности управления региональными финансами здравоохранения в условиях пандемии коронавируса Covid-19	181
<i>Лукьянова З. А.</i>	
Проблемы реализации региональных и муниципальных программ повышения финансовой грамотности	188
ЮРИДИЧЕСКИЕ НАУКИ	191
<i>Алексеева Е.В.</i>	
Различительная способность товарного знака, как основание для его правовой охраны	191
<i>Киреенко В.А.</i>	
Авторское право в Западном и международном законодательстве: историческая ретроспектива	196
<i>Корябин А.О.</i>	
Особенности ответственности соучастников при добровольном отказе от преступления	202
<i>Марков Б.Б.</i>	
Модельный закон СНГ «О телемедицинских услугах» как образец для регулирования телемедицины в России	207
<i>Рубанцова Т. А.</i>	
Толкование права как условие правореализации	212

TABLE OF CONTENTS

HISTORICAL SCIENCES	1
<i>Ashrafyan K.E.</i> From the Encomienda of Nicolas Ovando to the Laws of Burgos (1503-1512)	1
<i>Vorobev D.A.</i> The fighting way of the partisan detachment №164 during the Great Patriotic War	11
<i>Kotletsov V.V.</i> Activities of the capital's theaters under evacuation conditions at the initial stage of the Great Patriotic War	18
<i>Russu K. R., Melnik Yu. A., Shtekhman E. A.</i> «Decree of His Imperial Majesty» (1794 year): graphics and paleography	25
<i>Uporov I.V.</i> Senate in the system of power relations in the 1730s: organizational and legal aspect	31
CULTURAL STUDIES	39
<i>Miagkova S.I.</i> On the question of the specialization of a choral accompanist	39
PEDAGOGICAL SCIENCES	46
<i>Astashova A.V., Maksimova T.V.</i> Interactive intellectual and cognitive game as a means of forming military-professional orientation of cadets	46
<i>Buteva V.E., Ovchinnikova V.E.</i> A communicative approach to teaching communication in English for senior high school students	54
<i>Ermakova E.G.</i> Running and walking as a tool to combat vegetative-vascular Dystonia	58
<i>Kovaleva N.S., Vakulova T.V.</i> Student pedagogical practice as a factor of his professional formation	63
<i>Matveeva A.A.</i> University Educational Strategy for Migrant Students	68
<i>Parshakova V. M.</i> Physical education as a way of adaptation of foreign students in higher education institutions	74
<i>Shaimukhambetova A.N.</i> Development of students' coherent speech: projects and project tasks in lessons and extracurricular classes in the Russian language	80
<i>Sbitneva O. A.</i> Appropriate use of physical culture means to increase the level of physical fitness	86

<i>Sterkhov A.A.</i>	
Methodological support of teachers of general education organization	90
<i>Uporov I.V.</i>	
Digital technologies and teaching and methodology help for students	97
<i>Yakovlev V.V.</i>	
Formation of spiritual and moral values of high school students in literature lessons	101
POLITICAL SCIENCES	108
<i>Novikova E.S.</i>	
COVID-19 as a factor in shaping the vector of US domestic policy	108
PSYCHOLOGICAL SCIENCES	115
<i>Mazur E. N.</i>	
Features of the formation of arbitrary self-regulation among the children of the late preschool age with general underdevelopment of speech of the third level	115
PHILOLOGICAL SCIENCES	122
<i>Arkipova I.V.</i>	
Taxis prepositions of the Russian language	122
<i>Davidova T.S.</i>	
Colour symbolics in Rockwell Kent's novel «Salamina»	128
<i>Dong Qinfei</i>	
Adverbs in Russian dialects of the amur region as a source of studying the dialectal linguistic picture of the world	133
<i>Kunavin O. B.</i>	
Romantic-realistic ambiguity in the early stories of A. M. Gorky	140
<i>Tceryulnik A.Yu.</i>	
Language features of corporate Instagram blogs	148
<i>Tceryulnik A. Yu., Li Kunda</i>	
Methods of translating Russian introductory constructions into Chinese (on the example of the fairy tales of M. E. Saltykov-Shchedrin)	152
<i>Zyganova N.D.</i>	
Text producing by using sound recording as a creative method of studying some topics of the Russian language and literature	158
PHILOSOPHICAL SCIENCES	162
<i>Volkov V. A.</i>	
Ideology «I-Another-Stranger-Enemy»: how radical feminism affects modern language	162
<i>Ngo Thi Phuong, Pham Quynh Chinh</i>	
Foundation for building the present educational philosophy of Vietnam	169
<i>Mayboroda A.A.</i>	
Money – purpose or means	176

ECONOMIC SCIENCES	181
<i>Lukyanova Z.A.</i>	
Optimizing efficiency managing regional health finance in the context of the Covid-19 coronavirus pandemic	181
<i>Lukyanova Z. A.</i>	
Problems of implementation of regional and municipal financial literacy programs	188
LEGAL SCIENCES	191
<i>Alekseeva E.V.</i>	
Distinctive ability of a trademark as a basis for its legal protection	191
<i>Kireenko V.A.</i>	
Copyright in Western and International Law: A Historical Retrospective	196
<i>Koryabin A.O.</i>	
Peculiarities of liability of participants in voluntary refusal of crime	202
<i>Markov B.B.</i>	
CIS Model Law on Telehealth Services as Telemedicine Regulation Pattern	207
<i>Rubantsova T. A.</i>	
Interpretation of law as a condition for legal implementation	212